

BANGSA MELAYU PENDOKONG & PEMBENTENG ISLAM

Bagi mereka yang celik sejarah islamisasi Alam Melayu@Nusantara sudah tentu akan bersetuju dengan pendapat bahawa sesungguhnya rantau ini berada dalam ‘pandangan Allah’! Manakan tidak, masyarakat Nusantara antara yang bertuah kerana kebanyakan leluhur mereka bukan sahaja menganut Islam daripada ‘tangan pertama’, iaitu alim-ulama dari bangsa Arab sendiri, malahan ramai daripada kalangan alim-ulama dan mubaligh ini merupakan zuriat atau yang disebut sebagai ‘ahlul-bait’ (keluarga) Rasulullah ﷺ sendiri.

Di sisi lain, alim-ulama ini juga merupakan golongan sufi, sehinggakan islamisasi rantau ini berjalan dengan aman damai tanpa pertumpahan darah. Adat budaya masyarakat setempat disantuni dengan akhlak, budi, sahsiah dan wibawa, sehingga meninggalkan bekas yang mendalam terhadap masyarakat setempat untuk mengikuti tunjuk ajar para ulama, malahan diberi kedudukan mulia sehingga menjadi penasihat pemerintah, tidak kurang yang dikahwinkan dengan puteri-puteri dari golongan bangsawan dan pemerintah, lalu melahirkan zuriat yang kemudian diangkat pula sebagai raja atau sultan membentuk kerajaan daripada dinasti ahlul-bait Nabi ﷺ seperti di Aceh, Palembang, Banten, Cirebon, Pontianak, Kubu, Brunei dan banyak lagi.

Ramai pula dari golongan pemerintah di Alam Melayu yang mampu digelar sebagai ‘daiee nombor satu’. kerana islamnya mereka telah diikuti oleh seluruh rakyat jelata secara berbondong-bondong, tanpa sebarang protes atau pemberontakan. Kerana rakyat dahulu kala amat taat kepada raja-raja mereka. Islam raja, islamlah rakyat jelata!

Maka jadilah bangsa ini sebagai bangsa pendokong agama, kerana dengan pengislaman raja dan rakyat jelata dari semua lapisan masyarakat dengan sukarela dan berlapang dada, maka ianya merupakan suatu isyarat kesediaan mereka untuk memikul AMANAH KHALIFAH ALLAH & KHULAFAH RASULULLAH ﷺ!! Tegaklah panji-panji rumpun Melayu berkibar megah sebagai bangsa yang menjunjung agama Islam di bawah kerajaan-kerajaan kecil dan besar, umara dan ulama berperanan sebagai pembimbing serta pembangun ketamadunan dan peradaban Islam dalam wajah Melayu lengkap dengan sistem tatanegara, perundangan, pendidikan, ekonomi, keselamatan dan sosio-budaya, bernafas dengan nafas ketauhidan, mencorak lanskap dan identiti Alam Melayu dari sumber kekuatan akal budi, jatidiri dan budaya berpasak kitabullah serta sunnah Nabi dalam terjemahan dan kearifan serantau.

Kesatuan dan perpaduan rumpun Melayu sebagai bangsa pemikul amanah agama Islam telah memperlihatkan natijahnya yang jelas bukan sahaja dengan kewujudan kerajaan-kerajaan ‘Serambi Mekah’ dan pusat-pusat ilmu dan pendidikan Islam seperti di Pasai, Melaka, Aceh, Banten, Pattani, Palembang dan sebagainya sehingga mencapai puncak kegemilangan peradaban Islam pada abad ke 17-18 Masihi, malah dapat pula digembeling himpunan kekuatan ini sehingga menjadi bangsa pembenteng Islam yang ampuh, yakni apabila berhadapan dengan berbagai ancaman terhadap kepentingan umat Islam seperti penjajahan bangsa

Portugis, Sepanyol. Belanda dan era campurtangan British bermula dari abad ke 16 sehingga menjelang abad ke 20 Masihi.

Bagaimanapun, himpunan kekuatan rumpun Melayu seNusantara mulai melemah secara berperingkat semenjak era campurtangan dan penjajahan British dan Belanda. Secara langsung mahupun tidak, pengaruh sekularisme, orientalisme dan liberalisme antara fahaman yang muncul seiring era campurtangan kuasa-kuasa Barat dan berlanjutan sehingga ke hari ini, menular dan memudaratkan berbagai aspek kehidupan masyarakat Islam, khususnya orang-orang Melayu di tanah air kita. Ianya umpama kanser yang membarah, menular dan meracuni peringkat demi peringkat sehingga membahayakan bukan sahaja amalan tradisi dan warisan sosio-budaya leluhur kita, hatta mengancam ke akar umbi pegangan aqidah & keimanan anak-anak bangsa.

Maka sebab itulah AKAR SEJARAH MELAYU memainkan peranan yang sangat penting bukan sahaja untuk kita memahami rahsia islamisasi Alam Melayu yang pernah mencorakkan ketamadunan dan peradaban Islam yang gemilang, malahan untuk menjejak serta mengambil kembali intisari dan intipati daripada formula-formula kekuatan leluhur sebagai 'bangsa pemikul amanah agama Islam' untuk ditambah baik sesuai dengan dinamika, serta perubahan masa dan zaman, dipakaikan kembali sebagai suatu ubat penawar kepada berbagai musibah yang melanda agama dan jatidiri anak-anak bangsa.

Penutup

Sesungguhnya, perbendaharaan warisan Alam Melayu atau Nusantara bukan sahaja terkandung padanya sejarah yang panjang dengan lebih 400 juta umat Islam masakini yang berkongsi darah, baka dan genetik yang sama, malahan dalam konteks bangsa rumpun Nusantara ini, turut sama berkongsi warisan formula-formula pembangunan modal insan yang serupa, hasil dakwah, tarbiyah alim-ulama sufi dan waliyullah silam, sehingga berhasil mewujudkan generasi demi generasi umat Islam yang mendokong dan menjunjung Islam secara berjemaah khususnya dalam lingkungan kekuatan entiti kerajaan dan kesultanan.

Dengan mempelajari, memahami serta menghayati ciri-ciri peradaban Islam dalam konteks 'Naratif Nusantara' yang telah dibentuk, dicorak, dibangun dan dikembangkan oleh para ulama, waliyullah dan para raja atau umara silam di rantau ini, semoga dapat dibangun dan dihidupkan kembali elemen 'tarbiyah ruhiyyah' serta sosialisasi dan pembudayaan tauhid-tasawuf melalui berbagai strategi dan dinamika yang digerakkan para ulama dan sultan-sultan Nusantara masakini, dengan dokongan seluruh elemen masyarakat terutama generasi muda. Sehingga akan lahir kembali GENERASI RUMPUN MELAYU PENDOKONG AGAMA sebagaimana tradisi leluhur semenjak beratus-ratus tahun dahulu.

Moga ketamadunan dan peradaban Islam akan kembali bangkit dengan nafas tauhid-tasawuf, menyemai makrifat dan cinta Allah swt dan Rasulullah ﷺ sehingga berhasil mencapai kejayaan yang cemerlang di rantau ini sebagaimana yang berlaku pada abad 15-18 Masihi yang digerakkan oleh leluhur para ulama, waliyullah serta

para raja seluruh Nusantara. Malahan berupaya pula menerajui kebangkitan ummah di seluruh dunia, Biiznillah.

Wallahu 'alam bissawab

Intaha